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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért álltak le a méhnyakrák-szűrések?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A méhnyakrák a nők körében az emlőrákot követő második leggyakoribb rosszindulatú daganat, és 
mint a daganatos megbetegedéseknél általában, a korai fölismerés itt is szó szerint életkérdés. 
Rendszerint hosszú idő alatt alakul ki, ha azonban a rákhoz vezető elváltozásokat idejében 
diagnosztizálják, a betegség elkerülhető, amikor viszont a páciensnek már tünetei vannak, a 
gyógyítás rendszerint késő. Éppen ezért ajánlják minden felnőtt nő számára a rendszeres, évenkénti 
méhnyakrák-szűrést, ami ingyenes, minimális beavatkozást igényel, gyorsan és egyszerűen 
elvégezhető.

Meglehetősen ijesztő tehát az a mind több felől érkező hír, hogy október óta országszerte leállt a 
méhnyakrák-szűrés, a vizsgálatra jelentkező nők közül csak azokon végzik el, akik tünetekre 
panaszkodnak, holott akkor a gyógyítás esélye már lényegesen rosszabb. Az indoklás rendszerint a 
Covid-19 járvány, ami kétségkívül leterheli az egészségügyet, de kezelése pont nőgyógyászokat 
nem igényel. Minthogy pedig évente mintegy 1500 méhnyakrák esetet diagnosztizálnak, ez a három
hónapos kiesés akár négyszáz nő életét, egészségét is veszélyeztetheti.

Magánellátásban a szűrés nem állt le, bárki számára elérhető, itt azonban a tarifa 15-20 ezer forint 
körül jár, amit igen sokan nem engedhetnek meg maguknak. Ebben az esetben is az a helyzet tehát, 
mint általában: akinek van pénze, biztonságban tudhatja magát, a többiek pedig így jártak.

Kérdezem ezért miniszter urat:

Mi a tényleges oka a szűrővizsgálatok leállításának? 

Ki vállalja a felelősséget az emiatt elvesztett életekért, vagy akár csak meg nem született 
gyerekekért? 



Mikorra állhat helyre a szűrővizsgálatok korábbi rendje? 

Miért nem finanszírozza a társadalombiztosítás a magánúton elvégeztetett szűrővizsgálatot? 

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2021. január 14.

Tisztelettel:

Varga Zoltán

Demokratikus Koalíció
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